
 

 

Tak til jer alle for at være her i dag. Jeg ved, hvor meget det betyder for folk i Israel, der har 

været udsat for det værste terrorangreb i generationer.  

Jeg er stolt over at være her i dag med så mange af jer. Vores tilstedeværelse her – uden for 

Europa-Parlamentet – er betydningsfuld. Vores sammenkomst på Simone Veil Agora er 

symbolsk. Vores stemme er vigtig. Og vores stærke holdning mod terrorisme er afgørende.  

Den 7. oktober er en dag, der vil blive husket i skændsel verden over. Verden var vidne til, at 

jøder blev myrdet, blot fordi de var jøder. Igen. I Israel.  

Vi er her sammen med formanden for Det Europæiske Råd, formanden for Europa-

Kommissionen og jer alle for i fælleskab at udtrykke vores solidaritet, fordømme de 

forfærdelige terrorhandlinger og mord og kræve øjeblikkelig løsladelse af gidsler.  

Europa står klar til at hjælpe med at formidle løsninger, men jeg har sagt det før, og det tåler 

en gentagelse: Der er ingen berettigelse for terrorisme.  

Hamas er en terrororganisation. De repræsenterer ikke den palæstinensiske befolknings 

forhåbninger. De kommer ikke med løsningsforslag. De kommer med blodsudgydelser.  

Det hjælper at sige tingene ligeud. Den 7. oktober myrdede Hamas mere end tusind uskyldige 

spædbørn, børn, kvinder og mænd og holder stadig næsten 100 gidsler. De åbnede ild mod 

hundredvis af unge ved et musikarrangement og dræbte vilkårligt – også EU-borgere. De 

bortførte unge piger og drenge. De slæbte holocaust-overlevende ud af deres hjem. De bar døde 

mennesker rundt i gaderne som trofæer. 

Det er ikke tid til at snakke udenom. Vi skal gøre os klart, hvad vi taler om: Dette er terror i sin 

værste form.  

Ambassadør Regev, tak for at være her i dag. Dette er Europa. Vi står sammen med jer. 

Og jeg vil nu bede jer alle om at holde et øjebliks stilhed for at mindes ofrene.  

 


